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1. Nieuw MAR-lid: verwelkoming Christiane Coppens 

Christiane stelt zich voor : zij is reeds jaren lid van de luchthavencommissie (vertegenwoordiger van               

de omwonenden) en zal in de toekomst input vragen aan de MAR voor de vergaderingen van de                 

luchthavencommissie en verslag geven van de werkzaamheden van de luchthavencommissie. 

2. Vastlegging vergaderdata MAR in 2021 

in principe vergadert de MAR éénmaal per maand (behalve in de zomermaanden) de maandag na               

elke gemeenteraad. Volgende data is er gemeenteraad: 8 februari, 8 maart, 10 mei, 7 juni, 28                

juni, 6 september, 4 oktober, 8 november en 6 december. 

Data MAR vergaderingen worden dan in principe: 15 februari; 15 maart; 17 mei; 14 juni; 13                

september; 11 oktober; 15 november en 13 december 

3. Toelichting bij een boomcharter door Xavier Hion 

Xavier geeft een toelichting. De idee werd opgestart door een inwoner van Bertem 

Filosofie: Bijhouden van aanplantingen van bomen in Vlaanderen tot 2024 (einde huidige legislatuur) 

Kortenberg: geboorteboom aanplanten in je eigen tuin en gemeente koos voor jaarlijks 1             

geboorteboom per deelgemeente 

Schepen Kristien Goeminne: dit is inderdaad 2 weken geleden op de gemeenteraad aangebracht             

door Groen. De doelstelling ligt hoog, te hoog voor de gemeente, want er zijn geen gronden                

beschikbaar. Gemeente tekent om die reden het charter niet. Gemeente zal wel bijhouden             

hoeveel bomen ze jaarlijks aangeplant heeft. Geboortebomen: te moeilijk om aantallen in te             

schatten. 

Christine Vicari: wordt het kappen van bomen ook opgevolgd?  

Schepen Kristien Goeminne: ja, kappen vergt meestal een toelating (kapvergunning) van gemeente,            

er komt ook compensatie als er zieke bomen zijn (voorwaarde is nieuwe loofbomen planten - de                

letterzetter die zeer actief is bij coniferen, is ook in Kortenberg actief) 

Steven Mertens: goed bosbeheer veronderstelt wel kappen, zeker van zieke bomen 

Milieuambtenaar Inge Hauspie: kappen met vergunning. Bosbeheer is duur en daardoor vaak            

achterstallig beheer. We zijn hier bewust mee bezig. Gemeente heeft al hun eigendommen in              

kaart gebracht ifv bebossingsmogelijkheden. Gemeente wil ifv hiervan ook gronden aankopen en            

voert actieve politiek om zelf aan te kopen 

 



4. Formuleren van het advies van de MAR over het bijenactieplan en een subsidiereglement             

ter bestrijding van de eikenprocessierups en de Aziatische hoornaar  

 
 
Er volgt een discussie waarbij volgende elementen aan bod komen: 

- Vraagt het bestuur een advies of worden deze documenten ter kennisgeving aan de MAR              

bezorgd? Na verduidelijking blijkt het wel degelijk over een advies te gaan. Er wordt              

gewezen op de afgesproken termijnen inzake adviesverlening. 

- in hoeverre is deze voorliggende versie gekend door de bijenwerkgroep? Zo staat één van de               

instrumenten met name de nulmeting niet meer in deze versie.  

- Natuurpunt nationaal heeft een bijenexpert voor wilde bijen. Er is een voorstel om die              

expert ook second opinion te laten geven over het plan? 

- Kunnen bijenwerkgroep en MAR dit plan samen bekijken? 

De vergadering beslist om eerst het subsidiereglement ter bestrijding van de eikenprocessierups en             

de Aziatische hoornaar te bespreken. 

Er volgt een algemene toelichting door schepen Goeminne. De essentie is dat de gemeente tot 50%                

(max 250€) wil tussenkomen als subsidies voor een correcte bestrijding. 

Er worden een aantal vragen en opmerkingen geformuleerd.  

Ondermeer over de ordegrootte van het bedrag van de subsidies; de rol en kost van de brandweer;                 

de communicatie naar de burger; de firma’s die verdelgen; andere mogelijke oplossingen om             

processierupsen te verdelgen zoals natuurlijke predatoren (mezen); het toepassingsgebied van          

dit besluit: in privé tuinen of niet ; opletten dat met dit reglement Europese hoornaar niet wordt                 

verdelgd; standaard waarschuwingsborden voorzien, enz. 

De MAR geeft een positief advies voor dit reglement. Inhoudelijk is men het eens met de                

beleidslijn achter dit reglement. 

Bijenactieplan  

Toelichting door schepen Kristien Goeminne: de toelichting heeft betrekking op zowel de            

omstandigheden die aanleiding gaven tot het plan als het plan zelf. 

Hendrik Trappeniers vult aan dat het positief is dat de nadruk op voeding ligt. Wat de 0-meting                 

betreft, is het beter om nu actie te ondernemen. Planten: er is een referentieboek voor bijen en                 

dat staat ook op een website. 

Algemeen dient onderstreept te worden dat het een goede zaak is dat de gemeente met dit                

bijenactieplan een mooie poging onderneemt om ook de biodiversiteit (fauna, flora, ...) van de              

gemeente serieus op te krikken.  

Het plan wordt punt per punt overlopen: de voornaamste opmerkingen worden hieronder            

opgesomd. 



- hoe gaan we 0-meting doen? De milieuambtenaar: bij opmaak van nieuwe bermbeheerplan            

moet studiebureau ook oog hebben voor bijen tijdens hun inventarisatie. Heeft de            

bijenwerkgroep die info al? Neen. Vooral focus op samenwerking, oa ook voor catalogus             

bijenvriendelijke planten. Bijenwerkgroep zal nu vaker samenkomen. 

- Er is in de tekst sprake van 3 instrumenten, maar er werden er maar 2 uitgewerkt. Tekst                 

wordt aangepast. 

- Er wordt gepleit om de locaties van de bijenkasten op de kaart te zetten. Wet op de privacy                  

belet dat. Beter op vrijwillige basis.  

- Aandacht voor mensen die allergisch zijn voor bijensteken? Dit mag niet zomaar (privacy) en              

bijen stellen zelden een probleem. Zijn eerder de wespen. 

- actie 1. 70% van de solitaire bijen leeft ondergronds. focus moet liggen op voedsel.              

Nestgelegenheid aanvullen/verruimen, vb. zandberm op zonnige plek. 

- Actie 1 Kan de bijenwerkgroep hier niet een belangrijkere rol spelen tov de technische              

dienst? Dit ligt moeilijk stelt de schepen 

- actie 2. Bloemenzaad is aansporen tot één-jarigen en zou vooral meerjarigen moeten zijn.             

Hendrik Trappeniers zegt dat de bedoeling in eerste instantie sensibilisering is.  

- Is dat bloemenzaad gratis, ook voor organisaties (scholen)? Schepen: focus ligt op            

particulieren. Milieuambtenaar : voor scholen is sensibilisering belangrijker. Staat op deze           

zakjes het logo van Kortenberg? Milieuambtenaar: nee. Aandachtspunt als dit naar           

verenigingen gaat. 

- actie 6 bermbeheerplan. Natuurpunt Kortenberg wil hierbij helpen. De opdracht is echter            

gegund. Milieuambtenaar: het studiebureau zal zijn werk grondig doen en rapporten zullen            

ter advies worden voorgelegd aan verschillende raden. Plan opstellen is taak van het             

studiebureau. 

- actie 10. Niet enkel focus op honingbij, maar voldoende ruim nemen. Hendrik Trappeniers             

bevestigt dat dit vanaf het begin is meegenomen. 

- gebruik van glyfosaten (en andere insecticiden). Meer sensibilisering is hier nog nodig.            

Hendrik Trappeniers : probleem zit in particulier gebruik. Schepen: zit mogelijk vervat in             

actie 17 

Gelet op het late uur wordt afgesproken dat iedereen opmerkingen op het vervolg van document via                

mail formuleert. Deadline: één week.  

Daarna maakt Henk de week nadien een gebundeld advies. 

Varia 

Schepen Goeminne deelt mee dat er een hondenlosloopzone komt in Everberg. 
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